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SZENTTAMÁSI KÖZLÖNY

• „Поштовани Србобранци, Туријци и Надаљчани, част ми је и задовољство да вам први поже-
лим добро здравље, личну и породичну срећу и напредак у Новој, 2022. години. Желим да као зајед-
ница учинимо нове искораке у изградњи друштва у којем ће се сваки појединац осећати као део тима који 
побеђује, друштва у којем ћемо једни другима бити подршка, друштва које брине о сваком човеку. Нека 
2022. буде година у којој ћемо окончати све послове које смо започели и година у којој ћемо започети све 
што сада планирамо. Нека празници пред нама развеселе ваша срца и улију снагу у сваку нашу породицу. 
Срећна Нова година и срећан Божић“, поручио је Радивој Дебељачки, председник општине Србобран.

Игор Мировић, председник Покрајинске владе обишао 
радове на Задружном дому

Срећан Божић, срећна Нова година!

Донација Јапана

Szenttamási Közlöny

Kétnyelvű
napközi nyílt
Szenttamáson

Сва деца из вртића и сви ученици 
добили новогодишње пакетиће

СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР

• У Амбасади Јапана у Београду пот-
писан је Уговор о набавци новог ком-
би возила за превоз особа са инвали-
дитетом Удружења за помоћ МНРО 
„Бисер“ из Србобрана. Вредност до-
нације је 31.647 еура, без ПДВ.

Возило „Бисеру“

Нови Дом културе до
јесени следеће године
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Возило „Бисеру“
• У Амбасади Јапана у Београду потписан је 
Уговор о набавци новог комби возила за превоз 
особа са инвалидитетом Удружења за помоћ 
МНРО „Бисер“ из Србобрана. Вредност дона-
ције је 31.647 евра, без ПДВ.

Уговор су потписали Ам-
басадор Јапана у Републи-
ци Србији, његова ексе-
ленција Кацумата Такахи-
ко и председница „Бисера“ 
Славка Попић, а документ 
о гаранцији и подршци из-
вршењу посла својим пот-
писом потврдио је и Ради-
вој Дебељачки, председник 
општине Србобран. Амба-
садор Јапана је изразио уве-
рење да ће возило које ће 
се набавити путем ове до-
нације, побољшати живот 
особа са инвалидитетом и 
олакшати им свакодневи-
цу. Такахико је рекао да је 
захвалан што се Србобран 
укључио на конкурсу којим 
је Влада Јапана омогућила 
набавку возила. Истакао 

је да се следеће године на-
вршава 140 година прија-
тељства између Јапана и 
Србије, због чега му је по-
себно драго што ће се реа-
лизација набавке одвијати 
у 2022. години. Амбасадор 
је изразио жељу да прили-
ком примопредаје возила 
посети Србобран и Удру-
жење „Бисер“.

У име општине Србобран 
на донацији се захвалио и 
Радивој Дебељачки, пред-
седник и рекао да је значај 
донације за општину огро-
ман, јер се њеном реализа-
цијом превазилази пре-
прека коју особе са инва-
лидитетом могу да имају у 
својим свакодневним оба-
везама.

Пријем и захвалнице за вредне
и посвећене активисте
• „Морамо да уважавамо људе који издвајају своје време, како би во-
лонтирали и помагали оној категорији становништва којој је помоћ 
најпотребнија. На овај начин желимо и да пошаљемо поруку нашим 
грађанима, да је бити хуман врло важна ствар“, рекао је Радивој Де-
бељачки, председник општине.

Поводом Међународ-
ног дана волонтера 5. де-
цембра, Радивој Дебељач-
ки, председник општине у 
свом кабинету угостио је 

младе волонтере општи-
не. „Имамо јако добру са-
радњу са Црвеним крстом 

у Србобрану, који година-
ма ради важне ствари за 
нашу локалну самоупра-
ву, бави се социјалном 
заштитом наших станов-

ника, и не само то, орга-
низује акције добровољ-
ног давања крви и бројне 

друге, којима помаже 
различитим категорија-
ма становника. Радује ме 
када видим колики број 
волонтера има у нашем 
месту. Иако смо задовољ-
ни одзивом младих људи, 
волели би смо да тај број 
буде још већи, при томе 
мислим на људе свих 
доби. Свако од нас може 
да издвоји мало времена 
и пронађе начин да помо-
гне онима којима је помоћ 
неопходна“, рекао је при-
ликом сусрета са младим 
волонтерима председник 
општине. За пожртвован 
ангажман Дебељачки је во-
лонтерима уручио захвал-
нице и пригодне покло-
не. Горан Радовановић, се-
кретар ЦК захвалио се Де-
бељачком на пријатељском 
дочеку, указаном пошто-
вању, као и волонтерима на 
труду, залагању и одговор-
ности и честитао им Међу-
народни дан волонтера.

Председник угостио волонтере Црвеног крста

„Волонтер ЦК сам девет година и за све то време 
константног волонтеризма нисам била у прилици 
да нас прими председник општине. Изузетно ми је 
драго што је неко препознао наш потенцијал и труд 
који улажемо. Хвала председнику на лепо приређе-
ном пријему“, рекла је Јована, једна од вредних во-
лонтерки ЦК.

По први пут за 9 година примио нас је председник

Три милиона за уређење животне средине
• Према уговору, општини Србобран припало је 3.000.000 динара 
за реализацију Пројекта превенције нелегалног одлагања отпада и 
уклањање дивље депоније у Надаљу. Уз општину Србобран, средства 
су одобрена за још 11 војвођанских градова и општина.

Радивој Дебељачки, пред-
седник општине Србобран, 
потписао је у Покрајинској 
влади уговор о суфинан-
сирању још једног пројек-

та из области заштите жи-
вотне средине. У име По-
крајинског секретарија-
та за урбанизам и зашти-
ту животне средине, који 
је расписао овај конкурс, 

уговор је потписао Немања 
Ерцег, вршилац дужности 
помоћника покрајинског 
секретара. „Настављамо 
са важним пројектима у 

вези са животном среди-
ном и унапређењем њене 
заштите. У прилог томе 
је и  потписани уговор са 
Покрајинским секрета-
ријатом за урбанизам и 

заштиту животне среди-
не, којем се најискреније 
захваљујемо, и који нам 
обезбеђује нових три ми-
лиона динара за санацију 
дивље депоније која се 
налази у Надаљу, у Јарошу. 
Већ неко време усмерили 
смо енергију у решавање 
тог и сличних проблема 
на другим местима, јер се 
дивље депоније појављују 
с времена на време, и сада 
имамо прилику да то 
трајно решимо“, рекао је 
Дебељачки. Истичући да ће 
радити на томе  да у најско-
ријем времену нема нијед-
не дивље депоније на тери-
торији општине. Циљ је да 
се настави и са акцијама 
пошумљавања у општини, 
како би се добила здрава 
животна средина. 

Донација Јапана

Дом за две младе породице
Куповина кућа у Турији и Надаљу

На основу Програма за 
доделу бесповратних сред-
става за куповину сеоских 
кућа са окућницом, не-
давно је у Министарству 
за бригу о селу потписан 
уговор између овог ми-
нистарства, општине Ср-
бобран и две младе поро-
дице о куповини кућа у 
Турији и Надаљу. Ово су 
први уговори ове врсте који 
се реализују кроз наведе-
ну акцију Министарства за 
бригу о селу, на територији 

општине Србобран. По 1,2 
милиона динара добили су 
Ивана Павловић и Зоран 
Бунчић, за куповину куће 
у Надаљу и Данијела Ни-
колић и Рајко Јовановић, 
за куповину куће у Турији. 
У име општине Србобран 
уговор је потписала Да-
нијела Вујачић, начелни-
ца Општинске управе, а у 
име Министарства за бригу 
о селу Милан Кркобабић, 
министар.
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За прву фазу радова која 
обухвата обнову објек-
та, Покрајинска влада из-

двојила је 40 милиона ди-
нара.„Ово је фантастична 
зграда коју је пројектовао 
архитекта Ђорђе Табако-
вић и заједничким трудом 
општине Србобран и По-

крајинске владе, уз ангаж-
ман извођача радова, при-
ступили смо реконструк-

цији прве фазе, а постигли 
смо договор да одмах на-
кон усвајања буџета за на-
редну годину, издвојимо и 
средства и за другу фазу 
радова на овом пројек-

т у“,  рекао 
је Мировић. 
Додајући да 
Покрајинска 
влада припре-
ма и изводи 
реконструк-
цију култур-
них цента-
ра и домова 
културе ши-
ром Војводи-
не, у Равном 
Селу, Велеби-
ту, Голубин-
цима. „Круна 
нашег рада, 
када је реч о 
пројектима у 

овој области, јесте рекон-
струкција Студија М, који 
ће остати у својој функ-
цији, али у новом руху, као 
и изградња Музеја 20 21, за 
шта смо већ определили 
средства у наредној годи-
ни“, истакао је Мировић. 
Радивој Дебељачки, пред-
седник општине Србобран 
је истакао захвалност за 
сталну подршку пројекти-
ма општине које пружају 
покрајинске власти и да је 
овај пројекат око Задруж-
ног дома важан као ново 
централно место које ће 
окупљати и грађане и кул-
турне посленике.

“Ово је прва фаза ре-
конструкције Задружног 
дома, будућег Дома култу-
ре за целу нашу општину. 
У првој фази обухваћени 
су радови на реконструк-
цији крова, санацији фа-
саде, изолацији објекта, 
постављању нових подова, 
затим изградњи додатних 
просторија за свлачиони-
це и други грађевински 
радови. Задовољни смо и 
како радови теку и план је 
да крајем марта ова прва 
фаза буде окончана. Ср-

бобранци су дуги низ го-
дина чекали обнову овог 
објекта, више од једне де-
ценије је ван употребе, а 
изграђен је још 1955. го-
дине“, рекао је Дебељачки.
Подсећајући да од тада ни-
када није урађена детаљна 
реконструкција. „Надам се 
да ћемо брзо реализовати 
и другу фазу реконструк-
ције објекта и да ћемо има-
ти прилику да на овом ме-
сту имамо све оне култур-
не манифестације којим се 
Србобран поноси“.

• „Одмах након усвајања буџета за наредну годину, издвојићемо средства и за другу фазу радова на овом пројек-
ту. Верујем да ће радови наредне године тећи у континуитету и да ћемо до јесени имати потпуно реконструисан и 
опремљен културни центар“, рекао је Мировић.

Нови Дом културе до јесени следеће године

У недавној посети мини-
стар пољопривреде Неди-
мовић, обишао је газдин-
ство Јована Татића у Турији, 
које послује у оквиру ОЗЗ 

„Тера Нова“,  где га је осим 
домаћина газдинства, до-
чекао и Радвој Дебељач-
ки, председник општине 
Србобран са сарадницима 
и великим бројем пољо-
привредника општине. 
Паоре су највише занимале 
субвенције и конкурси ре-
сорног министарства, који 
треба ускоро да буду от-
ворени и то је била главна 

тема непосредних разго-
вора.За пољопривредни-
ке општине ово је значајна 

посета јер је пољопривре-
да овде основна привред-
на грана производње. Ова 

општина и 
ове године 
је определи-
ла доста сред-
става  за пољо-
п р и в р е д н е 
произвођаче 
из општинског 
буџета, рекао 
је у разгово-
рима Ради-
вој Дебељач-
ки, председ-
ник општине 

Србобран и додао: “Тру-
дићемо се да и наредне 
године наставимо са тим 

трендом, нас у наредној 
години чека уређење атар-
ских путева, што је веома 
важно за нашу општи-
ну. Наставићемо као и до 
сада са  бескаматним кре-
дитима за пољопривред-
не произвођаче, за пољо-
привредна газдинства“.

Дебељачки каже да Ср-
бобран очекују озбиљне 
инвестиције у пољопривре-
ди, између осталог, у наред-
ној години  размишља се о 
додатној електрификацији 
атара.

• „Посебно је важно то што радимо са ЈВП ‘Воде Војводине’, спајање канала и Криваје. Очекујем да ћемо са тим пројек-
том успети да обезбедимо да готово 6.000 хектара обрадиве површине има могућност за наводњавање“,истакао је 
Радивој Дебељачки, председник општине.

Субвенције и нови конкурси у пољопривреди 
Бранислав Недимовић, министар пољопривреде  обишао газдинство у Турији

Игор Мировић, председник Покрајинске владе обишао радове на Задружном дому

Према речима председника Покрајинске владе Ми-
ровића, само ови примери показују да су обезбеђена 
знатна средства за културне установе и посленике, 
који ће имати квалитетније услове за рад. Обиласку 
радова присуствовала је и Драгана Милошевић, по-
крајински секретар за културу, јавно информисање 
и односе с верским заједницама.

Покрајина брине о култури
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Директор ДЗ „Др Ђорђе 
Бастић“, др Властимир Кла-
дар, упознао је председни-
ка како у данима пандемије 
функционише ова здрав-
ствена установа, као и са 
свакодневним обавезама са 
којим се сусрећу запосле-
ни. Представио му је рад 
неких од нових апарата и 
опреме које је установа на-
бавила током године, пре-

васходно новог апарата за 
стерилизацију и новог сер-
вера. Председник је са са-
радницима др Илијом Га-
зеповим, чланом ОВ и Ма-
рином Станојев, председ-
ницом Управног одбора ДЗ, 
упознат са  радом апарата 
за стерилизацију и новим 
сервером који олакшава 
чување података и здрав-
ствених картона. Прет-
ходне године ДЗ је добио 
и ново санитетско возило, 
што је додатно поправи-
ло ниво услуга. „Устано-
ва је прошла тежак пери-
од функционисања у вре-
ме пандемије која и даље 
траје и није лако радити у 
таквим околностима, по-
себно у мањим здравстве-
ним системима. Поносан 
сам како смо успели све то 
да превазиђемо и да надо-
местимо недостатке које 
смо имали у току панде-
мије. Радује ме да подаци 

који стижу сваког јутра на 
наше мејлове, показују да 
бројеви заражених на ни-
воу наше општине падају 
и да људи све више схва-
тају да је вакцинација је-
дини пут за излазак из 
ове ситуације. Постоји 
још много простора за на-
предак, поготово што се 
вакцинације тиче, и на-
дам се да ће наши грађа-

ни схватити да је то једи-
на могућност да изађемо 
из проблема. Хвала ди-
ректору Дома здравља на 
труду и жељи да нам при-
каже све оно што је важ-
но за Дом здравља“, рекао 
је Дебељачки. Казао је  да 
здравство добро функци-
онише, да је на добром ни-
воу, а грађане замолио да 
имају стрпљења, јер није 
било лако функционисати у 
овом периоду. „Надам се да 
ћемо и у будућности има-
ти добру сарадњу између 
локалне самоуправе и 
Дома здравља, а наш циљ 
је унапређивати здрав-
ствену заштиту“, оценио 
је након посете председник 
општине. И подсетио да су 
оснивачка права над ДЗ са 
локалне самоуправе прене-
та на органе АП Војводине, 
али и да то неће спречити 
општину да и даље улаже у 
здравствену заштиту. 

• „У претходној години издвојили смо 14 мили-
она динара за улагање у опрему Дома здравља“, 
рекао је Радивој Дебељачки, председник општи-
не, приликом обиласка ове установе која пру-
жа грађанима и више од примарне здравстве-
не заштите.

Циљ подизање нивоа
здравствене заштите

Трибину је организовала 
Комисија за родну равно-
правност, а предавач Зо-
рица Парошки разговара-
ла је са ученицима Гимна-
зије и средње стручне шко-
ле „Светозар Милетић“ о 
вршњачком насиљу, које је 
честа појава у школама, без 
обзира на то да ли се јавља у 
србобранским образовним 
институцијама, жеља орга-
низатора била је да се о овој 
теми разговара превентив-
но. Милица Зарић, заме-

ница председника општи-
не Србобран, подсетила је 
присутне на важност људ-
ских права, али и потребе 
да се искаже солидарност, 
међусобна повезаност и ху-
маност, посебно у условима 
епидемије. „Сматрам да је 
управо период адолесцен-
ције период у коме посеб-
ну пажњу треба усмерити 
на указивање различито-
сти које постоје међу љу-
дима, да је слобода свој-
ствена свакој особи без об-

зира на националну или 
етничку припадност, боју 
коже, верску припадноост, 
пол и да су наше разлике 
заправо наша снага“, рек-
ла је Зарић.Трибини су по-
ред ученика присуствова-
ле посланица у Скупшти-
ни АП Војводине Љиља-
на Плазачић, директорка 
Гимназије и стручне шко-
ле „Светозар Милетић“ Јас-
мина Шегуљев, и председ-
ница Скупштине општине 
Србобран Милена Аларгић.

• „Начело Декларације о људским правима, да су сва људска бића рође-
на слободна и једнака у достојанству и правима, сви имају право на 
живот, слободу, сигурност и једнаки су пред законом, навело нас је да 
организујемо трибину намењену средњошколцима, како би указали 
да су различитости међу људима заправо богатство, које нам пру-
жа могућности да упознамо друге културе, нације, обичаје“, рекла је 
Милица Зарић, заменица председика општине. 

Толеранција основ уважавања разликаПредседник општине обишао
ДЗ „Др Ђорђе Бастић“

Обновљена игралишта у два вртића
Одлуком Савета Месне 

заједнице Србобран нов-
чана средства прикупље-
на продајом пића на XXII  

“Србобранскoj бразди” ус-
мерена су на уређење игра-
лишта на отвореном у два 
вртића Предшколске уста-

нове “Радост” – “Бамби” и 
“Снежана”. Овим поводом 
игралишта су обишли Сло-
бодан Субић, председни-
ком Савета МЗ Србобран, 
заједно са члановима овог 
тела Бојаном Јокић, Нинос-
лавом Јокановићем и Ми-
рославом Рељићем. “За-

хваљујем Савету Месне 
заједнице Србобран што 
је препознао наше потре-
бе као нешто што је важ-
но да се уради. Мислим 
да је идеја лепа и да је то 
што се улаже у наше вр-
тиће, односно у уређење 

дворишта, највише на ко-
рист деце” , рекла је дирек-
торка ПУ “Радост” Биљана 
Бајић. “Игралиште у вр-
тићу ‘Бамби’ је било по-
тпуно руинирано. Данас 
то изгледа потпуно друга-
чије, све је сређено, спра-
ве су безбедне за употребу, 

тако да ће деца с пролећа 
поново моћи да излазе на-
поље и да се играју. То ће, 
сигурна сам, деци много 
значити”, истакла је Бојана 
Јокић, чланица Савета МЗ 
Србобран. Слободан Су-
бић, председник Савета МЗ, 

саопштио је да 
је током “Ср-
бобранске браз-
де” прикупљено 
150.000 хиља-
да динара. “У 
једном објек-
ту су обновље-
не справе за 
дечију забаву, 
док су у дру-
гом, у централ-
ном вртићу, на-
прављена два 
нова дрвена 
летњиковца у 

којима ће моћи да се реа-
лизују радионице за децу 
на отвореном, али и друге 
активности. У оба вртића 
су офарбане све справе на 
отвореном” , рекао је Су-
бић и најавио сличну прак-
су и убудуће.
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Општина Србобран 
добила је први Електрон-
ски културни атлас, портал 
који на једном месту 
доноси личну карту Ср-
бобрана, Турије и Надаља. 
Кроз више секција посети-
оцима се нуде системати-
зовани подаци о значајним 
историјским догађајима у 
развоју града и целе сре-
дине, затим приче о знаме-
нитим србобранским по-
родицама и појединцима, 
чињенице о природним 
богатствима, архитектури, 
религији, манифестација-

ма и много чему другом. 
Пројекат израде портала 
реализован је заједно са 
Покрајинским секрета-
ријатом за културу, јавно 
информисање и односе са 
верским заједницама. ”На 
једном месту формирали 
смо дигиталну базу по-
датака о културном на-
слеђу општине Србобран, 
о свему што је значајно 
за наш идентитет. Елек-
тронски културни атлас 
Србобрана ће с временом 
бити допуњаван, како 
би постао добар водич 

кроз туристичку понуду 
Србобрана, Турије и 
Надаља“, рекла је прили-
ком презентације портала 
Милица Зарић, заменица 
председника општине Ср-
бобран, и захвалила над-
лежном секретаријату на 
издвајању 400.000 динара 
за реализацију пројекта. 
На изради портала били 
су ангажовани програмер 
Ненад Бугарски и теолог 
и туристички водич Дејан 
Корцеба, који је за ову при-
лику написао 180 страни-
ца текста.

Захвалнице и поклони комуналцима
• На иницијативу Живорада Ђурића - Жиће Марадоне, познатог ху-
манитарца из Србобрана,  изабрани су радници ЈКП „Градитељ“, за-
дужени за одржавање градских улица и уручене су им захвалнице и 
скромни поклони као знак пажње и поштовања за посвећен предан рад.

Идеја Жиће Марадо-
не подржана је од општи-
не Србобран и предузећа 
у којем ови људи раде. На 
свечаном пријему уручени 
су им поклони и захвални-
це, које су обезбедили ло-
кална самоуправа и ЈКП 

„Градитељ“, а Жића Мара-
дона додао је по коверту са 
50 евра.
„Упознао сам људе који 

су у нашем месту задуже-
ни за одржавање чистоће, 
оне који се труде да Ср-
бобран буде уредан, и дао 

сам предлог председни-
ку Радивоју Дебељачком 
и директору ‘Градитеља’ 
Милошу Јовановићу, да се 
тим људима на неки начин 

захвалимо што свој посао 
раде на најбољи начин.
Била ми је велика жеља 
да се награде хигијени-
чари ‘Градитеља’, јер то је 

посао који већина неће да 
ради, а они га обављају на 
одговоран начин“, рекао је 

Ђурић и истакао  да су сви 
људи исти без обзира  на то 
шта раде. “Све заслуге за 
чист и уредан Србобран 
припадају награђеним 

радницима“, рекао је Ра-
дивој Дебељачки председ-
ник општине.
“Наше место је чисто 

и уредно, а то је првен-
ствено заслуга ових људи. 
Од људи који одржавају 
хигијену наших улица 
никада нисам чуо да се 
жале на свој посао. Раде 
јако вредно, врло важну 
ствар за нашу општину и 
хвала им на томе“, рекао 
је Дебељачки и додао да 
део заслуга припада и ди-
ректору ЈКП „Градитељ“, 

Милошу Јовановићу, који 
предузеће води на одгово-
ран начин, уз сталну бригу 
о запосленима.
„Идемо заједно улицама 

и ако неко од нас мало за-
остане, станемо и помог-
немо једно другом. Била 
ми је жеља да се ту запо-
слим и захваљујући мом 
директору Милошу и 
шефу Милану, то и радим. 
Хвала им на томе и што су 
ту за нас раднике, шта год 
нам треба“, рекла је Марија 
Ђорђевић, једна од одбара-
них радница и захвалила се 
у име награђених.

Дужна пажња поклоњена запосленима у ЈКП „Градитељ“

Нова Бранков, Љубомир Миковић, Ивица Вујаковић, 
Ђорђе Јаношев, Станиша Станковић, Данијел Плав-
шић, Шандор Гертнер, Горан Баћинац, Милош Ар-
бутина, Шандор Финта, Ференц Николић и Стра-
хиња Терзић.

Захвалнице су примили 

Реквизити  за учеснике 
у саобраћају 

Савет за безбедност са-
обраћаја и Полицијска ста-
ница Србобран успешно су 
два дана реализовали још 
једну акцију из програма 
промотивних активности 
које се спроводе у циљу 
повећања безбедности 
учесника у саобраћају. “У 
овој акцији једног дана у 
Турији и Надаљу, а другог 
у Србобрану, поделили 
смо више од 100 комада 
гребача за снег са рука-
вицом, за путничка и те-
ретна возила. Ово је једна 
од последњих активно-
сти у овој години у којој 
смо се трудили да у фокус 

ставимо све учеснике са-
обраћаја, те смо делили 
светла за бицикле, свет-
леће прслуке за тракто-
ристе и мопедисте, одр-
жали предавања за младе 
возаче и оне који то тек 
треба да постану, а у овој 
акцији пажњу смо усме-
рили ка возачима путнич-
ких и теретних возила. Са 
сличним акцијама ћемо 
наставити и у наредној 
години“, рекла је Милица 
Зарић, заменица председ-
ника општине Србобран и 
председница Савета за без-
бедност саобраћаја.

Општина Србобран добила
Електронски културни атлас

Споменик слободи у новом руху

Нова акција Савета за саобраћај

Централни србобран-
ски трг поново сија пу-
ним сјајем. Уз подршку 
Покрајинског секрета-
ријата за културу, јавно 
информисање и односе с 
верским заједницама, 
и Министарства за 
рад, запошљавања 
и социјална питања, 
рестауриран је и 
конзервиран спо-
меник палим бор-
цима и жртвама фа-
шизма на Тргу сло-
боде. „Један од симбо-

ла Србобрана добио је сјај 
који заслужује. “У наред-
ном периоду, након кон-
султација са Заводом за 
заштиту споменика, са-
нираћемо плато испред 

постамента и тиме 
заокружити радо-
ве на заштити овог 
вредног културног 
и историјског на-
слеђа“, рекао је Ра-
дивој Дебељачки, 
председник општи-

не Србобран.
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„Обишли смо све вртиће и 
све основне школе и свој деци 
пред Нову годину уручили па-
кетиће. То је одлука наше ло-
калне самоуправе јер жели-
мо да обрадујемо децу, и ова 
одлука важиће и за наредне 
године. Суштина нашег рада 

и деловања јесте бољи живот 
наше деце, све што радимо, од 
најмањих до највећих проје-
ката, мора бити у њихову ко-
рист, мора бити ново добро за 
њихову бољу будућност. Ово-
га пута обезбедели смо 1.700 
пакетића за обилазак вртића 

и школа, а додатне нового-
дишње пакетиће поделићемо 
удружењима грађана и при-
ликом прославе бадњих вече-
ри наших суграђана католика 
и православаца“, рекао је Ра-
дивој Дебељачки, председник 
општине Србобран.

Сва деца из вртића и сви ученици
добили новогодишње пакетиће!
• Малишани из свих вртића Предшколске установе „Радост“ и ученици све 
четири основне школе у општини Србобран, добили су на поклон од локалне 
самоуправе новогодишње пакетиће.

ОШ „Жарко Зрењанин-Уча “ - Надаљ

ОШ „Ј.Ј. Змај“ - Србобран

ОШ „Петар Драпшин“ - Турија

ОШ „Вук Караџић“ - Србобран

Вртић „Црвенкапа“ - Србобран Вртић „Бамби“ - Србобран Вртић „Барби“ - Србобран

Вртић „Бубамара“ - Надаљ Вртић „Чуперак“ - Србобран Вртић „Палчић“ - Србобран

Вртић „Пчелица“ - Србобран Вртић „Пепељуга“ - Турија Вртић „Снежана“ - Србобран
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A szenttamási Jovan Jova-
nović Zmaj Általános Isko-
lában december 10-től hiva-
talosan is megkezdte műkö-
dését a napközi.
A korszerűen felszerelt tan-

termet megtekintették az ön-
kormányzat és a helyi közös-
ség képviselői, akiknek a di-

ákok rövid ünnepi műsorra 
kedveskedtek.
− Községükben mától egy 
újabb iskolában kezdte meg 
működését a napközi, hiszen 
a szülők részéről óriási volt az 
érdeklődés, és szükség mutat-
kozott, hogy az iskola bővítse 
azokat a kapacitásokat, ame-
lyekkel rendelkezik. Közös 
erővel jutottunk el eddig, és 

bízunk abban, hogy ezentúl 
azoknak a családoknak, ahol 
mind a két szülő munkavi-
szonyban van, sokkal köny-
nyebb lesz − mondta Radi-
voj Debeljački, Szenttamás 
polgármestere.

Munjin Szokola Erika, az 
iskola igazgatója elmond-

ta, évek óta kérvényezték a 
kétnyelvű (szerb és magyar) 
napközi elindítását, amit idén 
minisztériumi, valamint a 
tartományi oktatási titkár-
ság támogatásával végre si-
került megvalósítani:
− Miután megkaptuk a jóvá-
hagyást, szinte mindenki se-
gített, hogy beinduljon a vár-
va várt napközi, ahol jelenleg 

27 első és második osztályos 
diák tartózkodik. Az önkor-
mányzat támogatta a terem 
felszerelésének beszerzését, a 
festésnél a Vöröskereszt segí-
tett, a helyi közösség TV ké-
szüléket biztosított, a másik 
iskolától pedig kivetítőt kap-
tunk. A gyerekekkel diplo-
más osztálytanító foglalkozik, 
mindkét nyelven kommuni-
kálnak, tanulnak, játszanak- 
mondta az igazgatónő.
Az itt tartózkodó gyerekek 

két váltásban járnak iskolá-
ba, így már reggel 7 óra 30 
perctől itt hagyhatják őket a 
szülők, és délután 15 óra 30 
percig maradhatnak.
A reggelit követően minden-

ki megcsinálja a házi felada-
tot, amit közösen átnéznek. 
Ezután szabadidő-tevékeny-
ség következik, majd közös 
foglalkozások, amelynek ke-
retében szerb és magyar nyel-
ven verset, gyermekdalt ta-
nulnak, vagy rajzolnak, fes-
tenek.
Amennyiben az időjárás 

engedi, a szabadba sétálnak, 
vagy tornáznak. A napközis 
gyerekek számára az iskola 
főtt ebédet is biztosít.

 A Jovan Jovanović Zmaj Ál-
talános Iskola 18 elsős kisdi-
ákja 10 ezer forintos támoga-
tást, 25 leendő iskolás pedig 
meséskönyvet és csokoládét 
kapott.
Az ösztöndíjak átadásá-

nál a gyerekeket és szüleiket 
Ternovácz István, a Magyar 
Nemzeti Tanács képviselő-
je köszöntötte, aki elmondta, 
hogy a Rákóczi Szövetség vaj-
dasági partnerszervezetével 
a Magyar Nemzeti Tanács-
csal arra bátorítja és ösztönzi 
a magyar családokat, hogy a 
magyarul beszélő iskolakö-
telessé váló gyermeküknek 
válasszanak magyar nyelvű 
iskolát, hiszen a magyar is-
kola a magyar közösség fenn-
maradásának záloga. Az ösz-
töndíjak átadásánál a Rákó-
czi Szövetséget Csíkos Sándor  
képviselte.

Kedden mesekönyvet és 
édességet kaptak az isko-
la-előkészítő csoportba járó 
gyerekek amelyet szintén Ter-
novácz István az MNT kép-
viselője adott át.

Elmondta, hogy jövőre miu-
tán beiratkoznak az iskolába, 
majd jó minőségű iskolatás-
kával azután pedig ösztön-
díjjal  ajándékozza meg őket 
a Szövetség. Ahhoz, hogy itt 
is működjünk, mint magyar 
közösség, kiváló csapatot al-
kot a Rákóczi Szövetség és a 
Magyar Nemzeti Tanács és 
az itteni magyar kisebbségi 
önkormányzat, amiben csak 
tudjuk, segítjük egymást, és 
tesszük a dolgunkat annak 
érdekében, hogy támogassuk 
a gyerekeket az óvodás kor-
tól kezdve az egyetemi tanul-
mányok végéig - fogalmazott 
Ternovácz István.

Rákóczi Szövetség ajándékai

December Jézus születésének jegyében telik

• A gyerekek számára az iskola meleg ebédet is biztosít

Csaknem teljes egy hóna-
pon át készülődtek a szent-
tamásiak a karácsonyi ün-
nepekre.
A templomudvarban már 

november 27-én elkészült az 
óriási adventi koszorú. Az 
első gyertyát a vasárnap esti 
szentmisét követően a Ha-
gyományápoló Klub asszo-
nyai gyújtották meg.
Advent második vasárnap-

ján az esti szentmise után a 
szenttamási római katolikus 
templomba is megérkezett a 
Mikulás.
A gyerekek nagy örömére 

ezúttal sem jött üres kézzel. A 
Hagyományápoló Klub és az 
egyház együttműködésének 
köszönhetően 150 csomagot 
osztott szét a nagyszakállú.

Zsúnyi Tibor atya elmond-
ta, december 6-án a régi ha-
gyomány szerint Szent Mik-
lós püspökre emlékezve meg-
ajándékozzuk a gyermekeket:
− Jó látni azt a rajongást, örö-
möt és kíváncsiságot, amely 
körülveszi a Mikulást. Soha-
sem az ajándék nagysága a 
fontos, hanem az ajándéko-
zás öröme. Köszönet, hogy 

2021-ben Szenttamáson is le-
hetőségünk volt megélni ezt 
az örömöt.
A csomagok szétosztá-

sa után a Hagyományápoló 
Klub Liliomfi színészcsoport-

jának tagjai a templomudvar-
ban meggyújtották a máso-
dik gyertyát.

A harmadik gyertya havazás 
miatt nem a templomudvar-
ba lett meggyújtva, hanem az 
esti mise elején az oltár mel-
letti koszorún. Süge Zsolt hi-
toktató vezetésével a hittanos 
diákok elénekeltek egy dalt, 
amíg egy harmadikos kislány 
meggyújtotta a koszorún lévő 
gyertyákat.
A negyedik gyertyát kis 

program keretében a ma-
gyar nyelven tanuló óvodá-
sok gyújtották meg.

De nézzük mi rejt még a ka-
rácsonyi készülődés.

December 11-én a Zsebszín-

házban a Zentai Magyar Ka-
maraszínház a Magyar Nem-
zeti Tanács tájolási program-
jának keretében bemutatta 
Carlo Goldoni: A fogadósnő 
című előadását.

Luca napján Paska Imre 
kántor elszállította az össze-
gyűjtött adományokat a dre-
ai Lurkóházba.
A karácsonyfák kivágására 

és felállítására a templomban 
december 16-án délelőtt ke-
rült sor, ami után a szorgos 

kezű asszonyok ki is takarí-
tottak.Este már a betlehemi 
láng is megérkezett az újvidé-
ki ferences rendházból, amely 
most már templomunkból is 
hazavihető.

December 17-én a templom-
ban az újvidéki Európa Kollé-
gium kórusa karácsonyi kon-
certet tartott, ami után az al-
sós gyerekek csomagot kap-
tak, az óvodásokat  délelőtt a 
hittanteremben ajándékoz-
ták meg.

December 18-án Színpadra 
fel! Karácsonyozzunk együtt! 
elnevezéssel zenés estre ke-
rült sor a Zsebszínházban, 
ahol  óvodások,a szenttamási 
Master Dance táncklub cso-
portjai, Blazsanyik Zsófia, 
Füstös Léna, Hosszú Anasz-
tázia, a Vajdasági Népek és 
Nemzetiségek Hagyományá-
poló Klubjának betlehemes 
csoportja és asszonykórusa, 
valamint a kúlai Népkör nép-
tánccsoportjai léptek fel.
Az est szervezője a Vajda-

sági Népek és Nemzetiségek 
Hagyományápoló Klubja volt.

December 20-án 15 óra-
kor a szenttamási Kézimun-

ka Kedvelők Egyesülete, a 
Gyöngy egyesület és a Vaj-
dasági Népek és Nemzetisé-
gek Hagyományápoló Klub-
jának Tulipán csoportja Ka-
rácsonyra hangolódva cím-
mel kézimunka-kiállítást nyi-
tott meg a Kultúrotthonban, 
ami december 23-ig volt meg-
tekinthető.

 A templomba felállított fá-
kat a hívek december 21-én 
díszítették.
A szenttamási hittanterem-

ben december 23-án Kará-
csonyi  foglalkozás elnevezés-
sel 16 óra 30 perctől 18 óra 30 
percig műhelymunkát szer-
veztek .

December 24-én szenteste a 
katolikus templom előtti té-
ren a szenttamási helyi közös-
ség csomagosztást szervezett, 
ahova a télapó is ellátogatott. 
Az önkormányzat magyar 

képviselői az éjféli mise után 
forró teával, borral és szalon-
cukorral várták a polgárokat 
ugyanezen a téren. 

Minden olvasónak áldott, 
békés ünnepeket kívánunk!

Kétnyelvű napközi nyílt Szenttamáson



СРБОБРАНСКИ ИНФОРМАТОР

Први новогодишњи поклони
испоручени на адресу „Бисера“

“Пред нама су дани дари-
вања и ми их традиционал-
но започињемо у ‘Бисеру’. 
Ово је време када суми-
рамо резултате постиг-

нуте у години на измаку, 
и могу рећи да смо веома 
задовољни сарадњом коју 
имамо са овим удружењем. 
Током 2021. године реали-

зовали смо низ заједнич-
ких пројеката, попут еко 
кампа, акције прикупљања 
рециклажног отпада или 
пројекта у којем је ‘Бисер’ 
добио комби возило од 
Амбасаде Јапана, и они 
потврђују нашу добру са-
радњу. Надам се да ћемо 
и у 2022. години бити 
барем оволико успешни”, 
рекла је приликом посете 
дневном боравку Милица 
Зарић, заменица председни-
ка општине Србобран.

• У сусрет новогодишњим и божићним празницима, Милица Зарић, 
заменица председника општине Србобран и др Илија Газепов, члан 
Општинског већа, уручили су корисницима услуга Друштва за помоћ 
МНРО “Бисер”, новогодишње поклоне и пакетиће.

Хуманитарна акција 

Овога пута  чланице Удру-
жења донеле су одлуку да 
све оно што су произве-
ле понуде по симболич-
ним ценама, а прикупљени 
новац усмере у лечење једне 
мале девојчице. „Ми већ 
традиционално обележа-
вамо долазак зиме на овај 
начин, с том разликом што 
наши производи овога 
пута имају цене. Нарав-
но, оне нису високе, али 
ипак морају да се покрију 
трошкови материјала, а све 
са намером да помогнемо 
малој Нађи. Презадовољна 
сам одзивом грађана, наши 
производи нашли су купце, 
што сам и очекивала јер 

Србобранци су познати по 
хуманости“, рекла је Савка 
Лазић, председница Удру-
жења „Рука спаса“. Сви по-
нуђени производи продати 
су за само два сата и при-
купљена је свота од укупно 
16.750 динара, колико ће 
одмах бити уплаћено на 
рачун осмогодишње Нађе 
Бокан. У прикупљању сред-
става ангажовали су се 
бројни Србобранци, многи 
локални угоститељи поста-
вили су у својим објектима 
кутије за донације, а једна 
таква стоји и у холу спор-
тске сале, где се тренутно 
одржава турнир у малом 
фудбалу.

Проглашени најбољи спортисти
и клубови у општини Србобран 
Спортски савез општи-

не Србобран прогласио је 
најуспешније појединце и 

спортске колективе за 2021. 
годину.  За најуспешнијег 
младог спортисту прогла-
шен је Никола Јовановић, 
члан Џудо клуба “Турија”, 
док је најуспешнија млада 
спортискиња Божана Јова-
новић, чланица истог клуба.

 Спортски савез општи-
не Србобран донео је одлу-

ку да награду за свеукупни 
допринос развоју фудбала 
у општини Србобран по-

стхумно додели Небојши 
Бојовићу. Награду за нају-
спешнију школу спорта по-
нео је Женски кошаркашки 
клуб “Србобран“. 

За најуспешнијег тренера 
у 2021. години проглашен 
је Јовица Андрић, тренер 
Омладинског кошаркаш-
ког клуба “Србобран“.

Спортски савез општине 
Србобран ове године донео 
је одлуку да додели два при-
знања за свеукупни учинак 
у области спорта, и то оба 
постхумно - Тихомиру Ду-
нђерском и Стевана Срђа-
нову. Награде за посебан 
допринос и изузетан зна-
чај у развоју и афирмацији 
општине Србобран из обла-
сти спорта, добили су Фуд-
балски клуб “Младост“ из 
Турије и Фудбалски клуб 

“Србобран“. 
 Спортски савез општи-

не Србобран за најуспеш-
нијег спортисту у 2021. го-
дини прогласио је младог 
кик боксера Ђорђа Вуја-
ковића. За најуспешнији 
спортски колектив у 2021. 
години проглашен је Ом-
ладински кошаркашки клуб 

“Србобран“.

• Чланице Удружења „Рука спаса“, другу го-
дину за редом, с првим даном зиме на Тргу сло-
боде приказују своје рукотворине и дарују све 
заинтересоване суграђане.

Заједничко кићење јелке у Надаљу Центар Надаља 
краси новогодишња 
јелка коју су заједно 
окитили креатив-
ни Надаљчани, у 
највећем броју они 
најмлађи. Иниција-
тиву за ову врсту 
дружења покренуо 
је Савет Месне зајед-
нице, здушно су је 
прихватили мешта-
ни, и добра забава 
није могла да изо-
стане.

Обележено
Бадње
вече

Испред Месне заједнице Србобран 24. децембра обележе-
но је Бадње вече за све вернике који Божић славе по грего-
ријанском календару. Деда Мраз је малишанима поделио 
мноштво пакетића, а дружили су се и добро забављали и 
они нешто старији...


